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BM.0002.8.2024 

Protokół Nr III.2024 

sesji Rady Miasta Mińsk Mazowiecki, 

która odbyła się w dniu 24 czerwca 2024 r. 

 w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Mińsku Mazowieckim 

Otwarcia III sesji Rady Miasta Mińsk Mazowiecki dokonała o godz. 12.06 

Przewodnicząca Rady Miasta – Barbara Reda. Poinformowała, że obrady sesji Rady 

Miasta Mińsk Mazowiecki są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Administratorem danych osobowych zgromadzonych na 

nagraniach z sesji jest Burmistrz Miasta Mińsk Mazowiecki z siedzibą przy ul. Konstytucji 

3 Maja 1 w Mińsku Mazowieckim. Dane osobowe są przetwarzane w związku z 

realizacją obowiązku transmitowania i utrwalania sesji Rady Miasta wynikającym z art. 

20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz w celach 

archiwalnych przez okres wynikający z przepisów ustawy z dnia 14 lipca 1983 r. o 

narodowym zasobie archiwalnym i archiwach. Informacje w tym zakresie oraz dane 

kontaktowe inspektora ochrony danych dostępne są w Urzędzie Miasta Mińsk 

Mazowiecki oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Mińsk Mazowiecki w 

zakładce Rada Miasta – Klauzula informacyjna – RODO. 

Przewodnicząca Rady Miasta – Barbara Reda przywitała Burmistrza Miasta – Marcina 

Jakubowskiego, Pierwszego Zastępcę Burmistrza Miasta – Roberta Smugę, Sekretarz 

Miasta – Kingę Rosłoniec, Skarbnik Miasta - Grażynę Stachowicz, Radcę Prawnego – 

Mirosławę Gut, Radnych Rady Miasta, Radnych Młodzieżowej Rady Miasta, dyrektorów 

miejskich jednostek organizacyjnych, prezesów spółek, zaproszonych gości oraz 

wszystkich, którzy uczestniczą i oglądają sesję. 

Następnie sprawdzono liczbę radnych uczestniczących w posiedzeniu. Przewodnicząca 

Rady Miasta przekazała, że w sesji uczestniczy 20 radnych (nieobecny radny - Łukasz 

Lipiński), w związku z tym stwierdziła kworum do podejmowania prawomocnych uchwał i 

wniosków. 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że porządek obrad wraz z projektami 

uchwał został udostępniony za pośrednictwem aplikacji e-Sesja w dniu 10 czerwca  

2024 r., natomiast w dniu 13 czerwca 2024 r., zgodnie z art. 20 ust. 5 ustawy o 

samorządzie gminnym, Burmistrz Miasta pismem WO.0006.13.2024 przekazał 

dodatkowe projekty uchwał: 

 w sprawie zmian w budżecie Miasta Mińsk Mazowiecki na rok 2024; 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mińsk Mazowiecki na 

lata 2024 – 2033; 

 zmieniającą uchwałę w sprawie ustanowienia tytułów: „Honorowy Obywatel 

Miasta Mińsk Mazowiecki” i „Zasłużony dla Miasta Mińsk Mazowiecki” oraz 

przyjęcia Regulaminu zasad i trybu ich nadawania” 
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Przewodnicząca Rady Miasta Barbara Reda wprowadziła ww. projekty uchwał  do 

porządku obrad w punkcie dotyczącym podjęcia uchwał jako 3 pierwsze podpunkty (a, b, 

i c), wobec czego dotychczasowa numeracja podpunktów uległa zmianie. 

W związku z powyższym, porządek obrad III sesji Rady Miasta Mińsk Mazowiecki 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady Miasta Mińsk Mazowiecki. 

3. Ocena ładu, porządku i bezpieczeństwa publicznego w mieście za 2023 r. 

4. Ocena realizacji zadań z zakresu utrzymania porządku i czystości w mieście. 

5. Przyjęcie informacji na temat realizacji zadań z zakresu gospodarki odpadami 

komunalnymi. 

6. Przyjęcie informacji o gminnych zasobach mieszkaniowych. 

7. Przyjęcie informacji o gospodarce nieruchomościami. 

8. Analiza przygotowań do akcji „Lato w mieście”. 

9. Analiza sprawozdań i ocena efektów działania jednostek organizacyjnych Miasta 

za 2023 r.: 

a) Miejski Dom Kultury, 

b) Miejska Biblioteka Publiczna, 

c) Muzeum Ziemi Mińskiej, 

d) Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, 

e) Zarząd Gospodarki Komunalnej. 

10. Ocena zasobów pomocy społecznej w Mieście Mińsk Mazowiecki za 2023 r. 

11. Analiza raportu z wykonania Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2023 r. 

12. Analiza i ocena podmiotów niezaliczanych do sektora finansów publicznych w 

zakresie realizacji zadań z dotacji udzielonych z budżetu Miasta w 2023 r. 

13. Analiza przebiegu działań w celu pozyskania funduszy unijnych i innych środków 

zewnętrznych. 

14. Informacja Burmistrza Miasta z działalności w okresie między sesjami Rady, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady oraz sprawozdanie z realizacji zadań 

inwestycyjnych Miasta na dzień 10 czerwca 2024 r. 

15. Rozpatrzenie Raportu o stanie Miasta Mińsk Mazowiecki za 2023 rok: 

a) debata nad Raportem, 

b) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Mińsk 

Mazowiecki. 

16. Rozpatrzenie sprawy absolutorium dla Burmistrza Miasta za 2023 r.: 

a) rozpatrzenie sprawozdania Burmistrza Miasta z wykonania budżetu za rok 

2023 wraz z informacją o stanie mienia Miasta oraz sprawozdania 

finansowego Miasta za 2023 r.: 

1) przedstawienie sprawozdania Burmistrza Miasta z wykonania budżetu 

Miasta wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

2) przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z badania budżetu 

wraz z wnioskiem w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta, 

3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

wniosku o absolutorium dla Burmistrza Miasta, 
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4) przedstawienie stanowisk komisji stałych Rady Miasta w sprawie 

sprawozdania z wykonania  budżetu i absolutorium dla Burmistrza 

Miasta, 

5) dyskusja i wnioski, 

b) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Miasta  Mińsk Mazowiecki wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za rok 2023; 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Mińsk 

Mazowiecki z wykonania budżetu za rok 2023. 

17. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie Miasta Mińsk Mazowiecki na rok 2024; 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mińsk 

Mazowiecki na lata 2024 – 2033; 

c) zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia tytułów: „Honorowy 

Obywatel Miasta Mińsk Mazowiecki” i „Zasłużony dla Miasta Mińsk 

Mazowiecki” oraz przyjęcia Regulaminu zasad i trybu ich nadawania”; 

d) w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta Mińsk 

Mazowiecki w formie budżetu obywatelskiego; 

e) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części miasta Mińsk Mazowiecki; 

f) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umów dzierżawy gruntu na rzecz dotychczasowych 

dzierżawców; 

g) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości miejskich przy ul. Pięknej 

w Mińsku Mazowieckim; 

h) w sprawie ustanowienia formy ochrony przyrody; 

i) w sprawie planu pracy Rady Miasta Mińsk Mazowiecki na II półrocze 2024 

roku; 

j) w sprawie wyboru przedstawiciela Rady Miasta Mińsk Mazowiecki do 

"Powiatowo-gminnego związku transportu publicznego Powiatu 

Mińskiego"; 

k) w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia; 

l) w sprawie powołania Opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Mińsk 

Mazowiecki. 

18. Wolne wnioski i komunikaty. 

19. Zamknięcie obrad. 

Ad 2. Przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady Miasta Mińsk Mazowiecki. 

Protokół Nr II.2024 sesji Rady Miasta Mińsk Mazowiecki z dnia 22 maja 2024 r. został 

przyjęty: 19–za (jedna osoba nie oddała głosu). 

Ad 3. Ocena ładu, porządku i bezpieczeństwa publicznego w mieście za 2023 r. 
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Radni przyjęli do wiadomości informacje dotyczące ładu, porządku i bezpieczeństwa 

publicznego w mieście za 2023 r. 

 

Ad 4. Ocena realizacji zadań z zakresu utrzymania porządku i czystości w mieście. 

Radni przyjęli do wiadomości informację z zakresu utrzymania porządku i czystości w 

mieście. 

Ad 5. Przyjęcie informacji na temat realizacji zadań z zakresu gospodarki odpadami 

komunalnymi. 

Radni przyjęli do wiadomości informację na temat realizacji zadań z zakresu gospodarki 

odpadami komunalnymi. 

Ad 6. Przyjęcie informacji o gminnych zasobach mieszkaniowych. 

Radni przyjęli do wiadomości informację o gminnych zasobach mieszkaniowych. 

Ad 7. Przyjęcie informacji o gospodarce nieruchomościami. 

Radni przyjęli do wiadomości informację o gospodarce nieruchomościami. 

Radny Tomasz Ruciński zapytał o głosowanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miasta Barbara Reda wyjaśniła, że w Statucie Miasta nie ma 

zapisu dotyczącego obowiązku przegłosowywania porządku obrad.  

Ad 8. Analiza przygotowań do akcji „Lato w mieście”. 

Radni przyjęli do wiadomości informację na temat przygotowań do akcji „Lato w mieście”. 

Ad 9. Analiza sprawozdań i ocena efektów działania jednostek organizacyjnych Miasta 

za 2023 r.: 

a) Miejski Dom Kultury, 

b) Miejska Biblioteka Publiczna, 

c) Muzeum Ziemi Mińskiej, 

d) Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, 

e) Zarząd Gospodarki Komunalnej. 

Radni przyjęli do wiadomości informacje na temat działania ww. jednostek 

organizacyjnych Miasta za 2023 r. 

 

Ad 10. Ocena zasobów pomocy społecznej w Mieście Mińsk Mazowiecki za 2023 r. 

Rada Miasta nie wniosła uwag do przedłożonej informacji na temat zasobów pomocy 

społecznej i przyjęła ją do wiadomości. 
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Ad 11. Analiza raportu z wykonania Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2023 r. 

Radni przyjęli do wiadomości raport z wykonania Miejskiego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2023 r. 

Ad 12. Analiza i ocena podmiotów niezaliczanych do sektora finansów publicznych w 

zakresie realizacji zadań z dotacji udzielonych z budżetu Miasta w 2023 r. 

Radni przyjęli do wiadomości informację dotyczącą podmiotów niezaliczanych do sektora 

finansów publicznych w zakresie realizacji zadań z dotacji udzielonych z budżetu Miasta 

w 2023 r. 

Ad 13. Analiza przebiegu działań w celu pozyskania funduszy unijnych i innych środków 

zewnętrznych. 

Radni przyjęli do wiadomości informację dotyczącą przebiegu działań w celu pozyskania 

funduszy unijnych i innych środków zewnętrznych. 

Ad 14. Informacja Burmistrza Miasta z działalności w okresie między sesjami Rady, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady oraz sprawozdanie z realizacji zadań 

inwestycyjnych Miasta na dzień 10 czerwca 2024 r. 

Burmistrz Miasta poinformował, że informację z działalności między sesjami, zgodnie ze 

Statutem Miasta przedłożył pisemnie, natomiast teraz chciałby przekazać kilka 

informacji, które mogą budzić zainteresowanie. Na początku omówił sprawy związane z 

gospodarką przestrzenną i nieruchomościami. Powiedział o częściowym rozwiązaniu 

umowy nieodpłatnego oddania gruntów w użytkowanie wieczyste. Wyjaśnił, że chodzi o 

fragment ogrodów działkowych przy ulicy Małaszczyckiej, a dokładniej o teren 

przylegający do stawu Łazienki. Wyjaśnił, że było to konieczne, aby móc zaprojektować i 

w przyszłości zrealizować ciąg pieszo-rowerowy wzdłuż stawu do ulicy Małaszczyckiej. 

Wspomniał, że wystąpił problem prawny, ponieważ cały teren był objęty użytkowaniem 

wieczystym przez ogrody działkowe, pomimo że ten fragment leżał poza ogrodzeniem 

ogrodów i nie był przez nie wykorzystywany. Wskazał, że obecnie mają już tę umowę 

rozgraniczoną, co pozwala kontynuować zarówno projektowanie, jak i przyszłą budowę 

ciągu pieszo-rowerowego w tym miejscu. Kolejną sprawą jaką wymienił to ustanowienie 

miejskich działek na ulicy Kazimierza Sosnkowskiego w ciężar służebności przesyłu na 

rzecz PGE Dystrybucja za kwotę 2 317 zł. Następnie poinformował, że wypłacono 

odszkodowania za działki gruntowe przejęte z mocy prawa w wyniku zezwolenia na 

realizację inwestycji drogowej dotyczącej drogi Chróścielewskiego do starej 50-tki, gdzie 

wypłacono odszkodowania określone przez Starostwo Powiatowe na kwotę ponad 300 

000 zł. W zakresie gospodarki komunalnej wskazał, że rozpoczęto modernizację 

oświetlenia Placu Stary Rynek. Przypomniał, że są to prace, które zostały przyjęte w 

zmianach do budżetu. Modernizacja ma na celu zwiększenie bezpieczeństwa na Placu 

Stary Rynek poprzez wymianę wszystkich opraw, w tym tych, które nie działały oraz 

okablowania. Po modernizacji miejsce to ma być bardziej reprezentatywne, dobrze 

oświetlone i uwypuklające zalety Starego Rynku. Następnie poinformował, że wykonano 
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też pierwszy etap oczyszczania wody i dna stawów w parku. Było to możliwe dzięki  

japońskiej metodzie biologicznego oczyszczania, polegającej na stosowaniu określonych 

substancji mających na celu rozkładanie mikroorganizmów zalegających na dnie 

stawów. Jest to metoda zupełnie bezinwazyjna i mniej kosztowna niż metody chemiczne 

mogące ingerować w życie fauny i flory parkowej. Podkreślił, że metoda ta jest w pełni 

bezpieczna, a pierwszy etap został zakończony. Oczekuje się, że efekty będą widoczne 

za około dwa miesiące, po czym możliwe będzie ewentualne powtórzenie zabiegów. W 

dalszej kolejności wskazał, że obecnie trwa remont nawierzchni ulicy Mieszka I. Jest to 

remont, który był głosowany w jednej ze zmian do budżetu Miasta. Prace realizowane są 

w ramach bieżącego utrzymania dróg. Następnie poinformował, że opracowano program 

funkcjonalno-użytkowy obiektu przy ulicy Wyszyńskiego, dotyczący wielopoziomowego 

parkingu "Parkuj i Jedź", gdzie wybudowanych zostanie łącznie pięć kondygnacji z 

częścią komercyjną na parterze. Przy tej okazji zaznaczył, że Miasto będzie 

występowało o dofinansowanie z Unii Europejskiej w ramach Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych. Ponadto powiedział, że ogłoszono konkurs na opiekę nad zwierzętami 

wolno żyjącymi oraz rozstrzygnięto konkurs dotyczący przeciwdziałania bezdomności 

poprzez opłacanie zabiegów sterylizacji. W ramach promocji i kultury złożono wniosek w 

konkursie Mazowiecka Marka Ekonomii Społecznej 2024 w kategorii odpowiedzialność – 

działania przeciw depresji. Otwarto skwer, wybieg dla psów, zakupiono mobilny punkt 

spotkań, dzięki któremu promowana będzie działalność Miasta oraz konsultowane 

różnego rodzaju ważne dla mieszkańców projekty. Z punktu widzenia polityki 

zagranicznej przyjęto gości z miast partnerskich, w tym z Litwy, Francji, Czech oraz 

przedstawicieli z Borodianki na Ukrainie. W ramach programu "Miasto dla Młodych - 

Młodzi dla Miasta", młodzież wraz z opiekunami uczestniczyła w warsztatach, 

wycieczkach oraz wspólnie przygotowała Piknik Europejski, który odbył się 1 maja pod 

nazwą "Jesteśmy Europą". Zorganizowano również uroczystość Konstytucji 3 Maja oraz 

Dni Miasta 2024, udekorowano witacz,  odbyło się przyjacielskie spotkanie na Skwerze 

600-lecia nawiązujące do mieszczącej się tam kiedyś kawiarni "Przyjaźń". Podczas tego  

wydarzenia zaprezentowana została wystawa o kawiarni. Ponadto obyła się X Gala Alei 

Gwiazd Literatury. Miasto Mińsk Mazowiecki współorganizowało także Festiwal Nauki i 

Pasji, który w ciągu dnia skierowany był do młodzieży, a popołudniami otwarty dla 

mieszkańców. Dodatkowo zorganizowano dwa wyjazdy zagraniczne w ramach programu 

Erasmus Plus, z udziałem młodzieży powyżej 18 roku życia oraz sportowców z klubów 

MKS Taekwondo i MKS Mazovia, którzy otrzymali nagrody sportowe, co stanowiło 

dodatkowe wyróżnienie dla tych młodych sportowców. Wyjechali oni do Saint-Egreve, 

natomiast w Telsiai delegacja Miasta uczestniczyła w święcie Żmudzi, a piłkarze w 

turnieju piłkarskim, zdobywając pierwsze miejsce w tych zawodach. W zakresie oświaty, 

Burmistrz Miasta poinformował, że na wniosek właściciela Europejskiej Fundacji Kultury, 

wydano decyzję o wykreśleniu z rejestru Niepublicznego Żłobka "Maluszkowo", który 

mieścił się przy ulicy Klonowej. Żłobek dysponował 41 miejscami. Ponadto w dniu 12 

czerwca z wykazu dziennych opiekunów wykreślono panią Julię Porębską, zatrudnioną 

przez pana Jakuba Lewandowskiego, która prowadziła opiekę przy ulicy Wesołej nad 

maksymalnie ośmiorgiem dzieci. W ramach rekrutacji, zapewnione zostało miejsce 

wychowania przedszkolnego dla wszystkich zgłoszonych dzieci. Wskazał także, że 

rekrutacja do przedszkoli jest obecnie w fazie końcowej, można na bieżąco sprawdzać 

dostępność miejsc i składać aplikacje bezpośrednio w wybranej placówce. Na 
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zakończenie powiedział, że w związku z rezygnacją pani Anny Perzanowskiej ze 

stanowiska dyrektora Przedszkola Miejskiego Nr 1 ogłoszono konkurs na nowego 

dyrektora. Komisja powołana do przeprowadzenia konkursu wybrała panią Annę 

Jagiełło-Zamojską jako kandydatkę na to stanowisko, a decyzję o jej wyborze 

zatwierdzono zarządzeniem z 21 czerwca 2024 r. 

Ad 15. Rozpatrzenie Raportu o stanie Miasta Mińsk Mazowiecki za 2023 rok: 

a) debata nad Raportem 

Na początku głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Miasta Krzysztof Miąsko, który 

wyraził swoje zadowolenie z kolejnej okazji do dyskusji nad Raportem o stanie Miasta za 

rok 2023. Wyraził ubolewanie z powodu niewielkiego zainteresowania mieszkańców w 

tym zakresie. Zapowiedział, że może w przyszłości warto rozważyć lepszą promocję 

sesji, na której omawiany jest Raport,  aby zachęcić mieszkańców do udziału i większej 

aktywności w dyskusji na ten temat. Dodał, że cieszy się, iż podczas tej dyskusji mogą 

wyrazić swoje zdanie na temat stanu Miasta.  Na początku pochwalił władze miasta oraz 

wszystkich pracowników Urzędu za przygotowanie tego Raportu, który dostarczył wielu 

istotnych informacji o Mieście. Podkreślił, że czytając ten dokument można zapoznać się 

z raportami wszystkich spółek i jednostek organizacyjnych Miasta, uzyskując szeroki 

wgląd między innymi w demografię i liczbę mieszkańców. Wskazał, że po zapoznaniu się 

z nim dowiedział się, że liczba ludności Mińska Mazowieckiego według meldunków na 

dzień 31 grudnia 2023 roku wynosiła 38 657 mieszkańców, zaś według Głównego 

Urzędu Statystycznego na dzień 30 czerwca 2023 roku wynosiła 39 979. Porównując te 

dane z rokiem 2020, gdzie liczba mieszkańców Mińska Mazowieckiego na dzień 30 

czerwca wynosiła prawie 41 000, zauważył tendencję zmian w populacji Miasta. 

Stwierdził, że zastanawiające jest między innymi, dlaczego mimo rozwoju Miasta 

pierwszy raz od 2013 roku liczba mieszkańców zaczęła spadać. Przypomniał, że z 

każdym rokiem obserwowano przyrost liczby mieszkańców Mińska Mazowieckiego i 

cieszono się z rozwoju Miasta oraz z faktu, że coraz więcej osób meldowało się w tej 

lokalizacji. Niestety, teraz pojawił się sygnał, że ta tendencja ulega odwróceniu. W 

związku z tym zasugerował rozważenie promocji meldunku w Mińsku Mazowieckim, aby 

zachęcić mieszkańców do odprowadzania podatków i rozliczania się tutaj, podobnie jak 

ma to miejsce w sąsiednich miastach powiatowych, takich jak Wołomin, który już od kilku 

lat prowadzi takie działania promocyjne. Następnie stwierdził, że dane zawarte w 

Raporcie niestety wskazują, że Mińsk Mazowiecki przestaje się rozwijać i staje się 

jedynie miejscem noclegowym dla osób pracujących w Warszawie. Dobrze rozwinięta 

komunikacja z Warszawą, w tym  autostrada, wcale nie zachęcają nowych mieszkańców 

do osiedlania się i nabywania mieszkań w Mińsku Mazowieckim. W efekcie Miasto traci 

na swojej tożsamości lokalnej, co odbija się także na rynku nieruchomości, gdzie 

mieszkania są sprzedawane lub wynajmowane głównie dla osób poszukujących lokum 

na wynajem, a nie zdecydowanych na stałe zamieszkanie. Dodatkowo podkreślił, że 

Raport ujawnił informacje dotyczące gęstości zaludnienia, wskazując, że Mińsk 

Mazowiecki należy do miast o największym zagęszczeniu w Polsce. Niski współczynnik 

miejsc parkingowych przyczynia się do częstych korków komunikacyjnych. Następnie 

stwierdził, że w omawianym dokumencie skupiono się głównie na bieżącej sytuacji oraz 
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krótkoterminowych strategiach rozwoju Miasta. Wyraził pogląd, że warto byłoby 

rozważyć dodanie do przyszłych raportów osobnego podrozdziału poświęconego 

długoterminowym perspektywom na kilka kolejnych dziesięcioleci. Zauważył również, że 

analizując dane dotyczące liczby mieszkańców, pojawia się niepokojąca tendencja 

malejącej populacji, co może prowadzić do przekształcenia Mińska Mazowieckiego w 

noclegownię Warszawy. Wyraził swoje przekonanie, że Miasto zaczyna się dusić samo 

w sobie, ponieważ mieszkańcy coraz częściej decydują się na wynajem mieszkań i 

spędzanie czasu poza jego granicami. Dodał, że tutaj też może warto zacząć rozmowy o 

działaniach związanych z ewentualnym połączeniem Miasta i Gminy czy to formalnym, 

czy nieformalnym. Wyraził przekonanie, że za kilka lat może to stać się czymś 

normalnym, gdzie nawet jeśli formalne połączenie nie nastąpi, to oba podmioty mogą 

funkcjonować jako jeden nieformalny organizm. Podkreślił, że mieszkańcy gminy już 

korzystają z infrastruktury miejskiej, natomiast mieszkańcy Miasta często szukają miejsc 

do rekreacji na terenie gminy Mińsk Mazowiecki, jak na przykład w lasach przy ulicy 

Stankowizna. Zaznaczył, że ze swojej strony oferuje wsparcie i poparcie dla takiej 

inicjatywy, jeśli ona będzie. Ponadto pochwalił za inwestycje prowadzone w roku 

ubiegłym. Stwierdził, że zawsze można powiedzieć, iż mogłoby być ich więcej oraz że 

istnieje potrzeba dalszego budowania dróg i obiektów sportowych. Niemniej jednak, w 

kontekście najważniejszych projektów realizowanych w ubiegłym roku wymienił zakup 

autobusów elektrycznych oraz budowę infrastruktury ładowania, a także budowę drogi 

gminnej prowadzącej od ulicy Chrościelewskiego do ulicy Kobielskiej. Ponadto 

przypomniał, że Miasto Mińsk Mazowiecki przeprowadziło rozbudowę i remont dróg 

gminnych jako część zadania finansowanego ze środków rządowego funduszu Polski 

Ład, programu inwestycji strategicznych. Projekt ten obejmował rozbudowę dróg 

gminnych, takich jak Arynowska, Kusocińskiego, Żwirowa, Działkowa, a także remont 

ulic Limanowskiego, Zygmuntowskiej, Bocznej, Bagnistej, Nowy Świat, Traugutta, 

Wyszyńskiego, Mireckiego, Rawskiego, Łupińskiego, Zachodniej, Chełmońskiego, 

Pięknej, Florencji, Mleczarskiej, Obwodu Armii Krajowej Mewa - Kamień, Łąkowej, 

Langiewicza oraz Żwirki. Dodatkowo wskazał, że wykonano dokumentację projektową 

dla ulicy Lawendowej oraz rozpoczęto budowę ulicy ppłk. Skrzyneckiego. Następnie, 

jako przedstawiciel Komisji Samorządności, Spraw Lokalnych i Praworządności wyraził 

zadowolenie z rozpoczęcia budowy siedziby Ochotniczej Straży Pożarnej w Mińsku 

Mazowieckim. Przypomniał także, iż w roku ubiegłym przeprowadzono również 

termodernizację budynku Szkoły Podstawowej Nr 5 oraz zaprojektowano i zrealizowano 

instalację fotowoltaiczną na obiektach użyteczności publicznej Miasta. Pokreślił, że 

inwestycja ta została zrealizowana ze środków rządowego funduszu Polski Ład, 

programu inwestycji strategicznych. Następnie wymienił budowę linii kablowej 

oświetlenia na ulicy Warszawskiej, trwającą budowę Centrum Sportów Miejskich oraz 

budowę i remont infrastruktury sportowo-rekreacyjnej na terenie Miasta. Zwrócił uwagę 

na poprawę stanu nawierzchni boisk i ogólnej infrastruktury sportowej. Choć nie wymienił 

wszystkich inwestycji, wspomniał o opracowaniu dokumentacji projektowej budowy ulic 

Dębowej, Chabrowej i Grabowej oraz o przebudowie drogi gminnej przy ulicy Żwirki. 

Zachęcił do zapoznania się z Raportem o stanie Miasta, gdzie szczegółowo opisano te 

oraz inne projekty inwestycyjne. Na zakończenie delikatnie zasugerował, aby na przyszły 

rok, podczas debaty nad raportem o stanie Miasta wyświetlić  prezentację krótkiego 

opisu oraz dokumentacji zdjęciowej. W jego ocenie takie działanie mogłoby zwiększyć 
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zainteresowanie mieszkańców i zachęcić ich do aktywnego udziału w dyskusji oraz 

zgłębienia tematu. Zauważył również, że jednostki miejskie, takie jak Miejska Biblioteka 

Publiczna i inne instytucje, zasługują na pochwałę za organizację licznych wydarzeń i 

aktywności. Zwrócił uwagę na potrzebę większego pozyskiwania środków zewnętrznych 

przez miejskie jednostki, zauważając, że część z nich przyzwyczaiła się do regularnych 

dotacji z Urzędu Miasta. Stwierdził, że należy zachęcić jednostki do aktywniejszego 

angażowania się w pozyskiwanie środków zewnętrznych, wspominając, że podczas 

wcześniejszych dyskusji na komisjach poruszano temat, dlaczego niektóre wnioski nie 

uzyskują dofinansowania. Zaznaczył, że zwiększenie liczby składanych wniosków 

mogłoby przyczynić się do większego sukcesu w pozyskiwaniu potrzebnych środków. 

Dodatkowo, zwrócił uwagę na potrzebę większej ilości zajęć dla seniorów oraz 

większego zainteresowania działaniami prowadzonymi przez Miasto, w tym przez Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej. Dodał, że mimo iż zajęcia dla seniorów są organizowane, 

to wielu mieszkańców niestety o tym nie wie. Podczas rozmów z mieszkańcami słyszał, 

że chętnie by skorzystali z takich zajęć, ale nie są one odpowiednio promowane. 

Wskazał na niedostateczną promocję wydarzeń za pośrednictwem Facebooka, aplikacji 

miejskiej oraz strony internetowej, które działają efektywnie w informowaniu 

mieszkańców, jednakże informacje te nie docierają do osób starszych. Zasugerował, że 

należy wyciągnąć wnioski i zmienić sposób przekazywania informacji. Wyraził obawę, że 

z organizowanych dla seniorów zajęć korzystają te same osoby, co prowadzi do 

zamknięcia grupy i trudności w dołączeniu nowych osób, które dowiadują się o zajęciach 

w ostatniej chwili lub gdy lista jest już pełna. Na zakończenie przyznał, że w Mieście 

wiele się dzieje, ale może dziać się jeszcze więcej. Podkreślił, że nie powinni spoczywać 

na laurach, gdyż rzeczywistość nie zawsze jest taka różowa jak mogłoby się wydawać, 

dlatego tę pracę należy dalej kontynuować. 

Następnie głos zabrał radny Mariusz Żyła, który wskazał, że podobnie jak radny 

Krzysztof Miąsko, chciałby pochwalić szczegółowość Raportu, jednak zaznaczył, że 

brakuje mu kilku drobnych informacji, takich jak wzrost powierzchni terenów zielonych. 

Dodatkowo zwrócił uwagę na niski poziom recyklingu odpadów komunalnych w ubiegłym 

roku, który wyniósł około 10% wobec planowanych 35%. 

W tym momencie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Kowalska.  

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Krzysztofa Miąsko, który pochwalił władze za 

liczne działania poparła jego sugestię dotyczącą potrzeby przeczytania Raportu przez 

mieszkańców, gdyż zawiera on niezwykle cenne informacje na temat życia w mieście. 

Serdecznie podziękowała wszystkim jednostkom organizacyjnym Miasta za 

przygotowanie obszernych i szczegółowych sprawozdań. W kontekście prowadzonych  

działań stwierdziła, że rzeczywiście realizowanych jest wiele inicjatyw, zarówno dla 

dzieci, jak i dla osób starszych. Jednakże warto zwrócić uwagę na fakt, że nawet takie 

inicjatywy jak szkolenie z pierwszej pomocy dla seniorów, zorganizowane przez panią 

Komendant Straży Miejskiej, zostało szeroko promowane za pomocą ulotek, nie tylko na 

stronie Miasta czy na Facebooku. Niemniej jednak przybyło na nie zaledwie 3 czy 4 

osoby. Dodała, że to pokazuje, że angażowanie seniorów w tego typu inicjatywy jest 

bardzo trudne, lecz są osoby zainteresowane, które aktywnie uczestniczą we wszystkich 

inicjatywach, czy to w Miejskim Domu Kultury, na basenie, w bibliotece czy w innych 
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wydarzeniach miejskich. Przy tej okazji zaznaczyła, że jest także bardzo duża grupa 

osób niezainteresowanych tym, co się dzieje w mieście, a nawet nie wiedzą, kto jest 

radnym Miasta.  Stwierdziła, że jako nowa Rada Miasta mogliby zorganizować 

promocyjną akcję, aby również się aktywizować i uczestniczyć w spotkaniach. 

Stwierdziła, że powinni informować mieszkańców o Raporcie o stanie miasta i zachęcać 

ich do zainteresowania się nim oraz do zgłaszania różnych spraw, które mają miejsce w 

Mieście. Podkreśliła, że niektórzy mieszkańcy są zniechęceni i mówią o negatywnych 

sprawach, które mają miejsce w Mieście, jednak nie przekazują ich do Urzędu Miasta. 

Wyraziła swoje gratulacje dla całej grupy osób zajmujących się edukacją, szczególnie w 

szkołach miejskich i przedszkolach. W odniesieniu do działań Komisji Rewizyjnej, 

poinformowała, że jej członkowie bardzo dokładnie zapoznali się z Raportem o stanie 

Miasta i wystąpili z inicjatywą uchwałodawczą w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta 

wotum zaufania. W wyniku przeprowadzonej analizy oraz dyskusji Komisja Rewizyjna 

pozytywnie zaopiniowała przedstawiony Raport o stanie Miasta Mińsk Mazowiecki za 

2023 rok i postanowiła zawnioskować o udzielenie wotum zaufania dla Burmistrza 

Miasta Mińsk Mazowiecki, przedkładając stosowny projekt uchwały.   

Burmistrz Miasta poinformował, że na początku chciałby odnieść się w kilku słowach do 

tego, co zostało już powiedziane. Przyznał, że rzeczywiście Raport o stanie Miasta nie 

zainteresował mieszkańców, którzy mogliby aktywnie wziąć udział w sesji oraz zgłaszać 

swoje uwagi. Zapewnił, że ze swojej strony, nauczony doświadczeniem, postara się, aby 

w przyszłym roku dokument ten zmienił swoją formułę. Zaznaczył, że rozważona 

zostanie możliwość stworzenia go w formie strony internetowej lub filmu, co ułatwi 

mieszkańcom łatwy dostęp i nawigację. Podkreślił, że przeglądanie dużej ilości danych 

może być mało interesujące, zwłaszcza dla osób szukających konkretnych informacji na 

dziesiątkach stron. Zaznaczył, że od samego początku celem było przedstawienie pełnej 

informacji, jednak zauważyli, że im bardziej raport jest obszerny, tym mniejsze 

zainteresowanie dokumentem. Odnośnie kwestii dotyczącej nieprzyciągania nowych 

mieszkańców stwierdził, że może to być spowodowane błędnymi danymi GUS. Wskazał, 

że liczba mieszkańców w Mińsku Mazowieckim nadal rośnie, co zwiększa zagęszczenie 

Miasta w związku z zasiedlaniem nowych mieszkań. Podkreślił, że wszystkie większe 

miasta, zwłaszcza podwarszawskie w ramach Metropolii Warszawskiej, borykają się z 

piętnem noclegowni. Zaznaczył, że nie traktuje tego jako coś negatywnego, widząc w 

tym pozytywne zjawisko, gdyż mieszkańcy traktują Mińsk Mazowiecki jako swoje miejsce 

do życia, pomimo codziennej pracy i aktywności w Warszawie. Stwierdził, że nie jest to 

negatywne, ponieważ Mińsk Mazowiecki, położony blisko stolicy, posiada ogromną 

zaletę jako duży ośrodek przy stolicy Polski. Zaznaczył, że Mińsk Mazowiecki 

charakteryzuje się wysokim poziomem kultury, edukacji, sportu oraz wszystkimi 

niezbędnymi usługami komunalnymi, jakich można oczekiwać od miasta. Podkreślił, że 

lokalna tożsamość Mińska Mazowieckiego opiera się na jego roli jako miasta 

garnizonowego oraz na silnych związkach z armią, co stanowi kluczowy czynnik rozwoju 

miasta. Wyraził przekonanie, że kontynuowane modernizacje jednostek wspierają dobrą 

opinię o mieście. Zaznaczył, że Raport o stanie Miasta zgodnie z jego funkcją ustawową, 

służy dokumentowaniu wydarzeń minionego roku zgodnie z jego funkcją ustawową, 

natomiast w dłuższej perspektywie, Miasto aktywnie uczestniczy w kształtowaniu 

strategii rozwoju Metropolii Warszawskiej. Po zakończeniu prac nad tym dokumentem 
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Miasto przystąpi do opracowania własnej strategii rozwoju, zgodnie z wymogami 

planistycznymi dotyczącymi planowania przestrzennego. Dodał również, że opracowanie 

takiej strategii rozwoju miasta, uwzględniającej jego przestrzenny rozwój jest ustawowym 

i niezbędnym wymogiem. Podkreślił, że Rada Miasta w obecnej kadencji będzie miała 

swój udział w tym procesie, który rozpocznie się od diagnozy opartej na dokumentach 

planistycznych i strategicznych wyższego szczebla, takich jak strategia rozwoju 

Metropolii. Odnośnie związków z gminą, stwierdził, że rzeczywiście ten związek 

funkcjonalny jest tak silny, że trudno sobie wyobrazić, że nie są jednym organizmem. 

Podkreślił, że jest to sztuczny podział na dwa samorządy, który powinien zostać 

zniwelowany, aby funkcjonować jako jeden organizm samorządowy z jedną 

decyzyjnością. Wskazał, że od zawsze otwarcie próbował przekonać radnych gminy 

Mińsk Mazowiecki do przyjęcia podobnej perspektywy, niestety bez sukcesów w tej 

materii. Odnośnie zadań dla seniorów powiedział, że zarówno w minionym, jak i 

obecnym roku miał miejsce rekordowy udział seniorów w różnego rodzaju 

aktywnościach. Pominął fakt, że Miasto aktywnie wspiera organizacje senioralne, które 

odgrywają istotną rolę w życiu Miasta. Podkreślił, że Mińsk Mazowiecki może wyróżniać 

się na tle innych miast podobnej wielkości, szczególnie poprzez rozwój Uniwersytetu 

Trzeciego Wieku, który obecnie przeżywa swój renesans, a także poprzez aktywność 

Związku Emerytów i Rencistów oraz innych organizacji senioralnych, które mają duży 

wpływ na życie społeczne i kulturalne Miasta, wspierane przede wszystkim przez środki 

pozyskiwane z Urzędu Marszałkowskiego. Wspomniał o zapisach na zajęcia basenowe, 

które przekroczyły wszelkie oczekiwania. Nie zgodził się z tym, że informacja nie dotarła 

do tej grupy mieszkańców, ponieważ miało miejsce „oblężenie” Urzędu przez seniorów. 

Wskazał zasadę, że wszelkie zapisy najlepiej jest dokonywać osobiście, przyznając, że 

wielu seniorów jest wykluczonych cyfrowo lub nie potrafi obsługiwać nowoczesnych 

środków przekazu. Przyznał, że choć większość seniorów potrafi korzystać z nowych 

technologii, to są również osoby potrzebujące wsparcia. Dlatego też, aby wyrównać 

szanse, zapisy np. na zajęcia basenowe zostały zorganizowane osobiście od godziny 

7:00 rano, a liczba zajęć została podwojona dzięki dodatkowym środkom w budżecie 

Miasta i wszyscy, którzy przyszli zostali zapisani. Wyraził uznanie dla pracowników 

obsługujących te zapisy, ponieważ zadanie to było bardzo trudne. Podkreślił, że w 

ramach różnych aktywności, takich jak wycieczki, zajęcia sportowe czy warsztaty 

tematyczne, każdy senior mógł znaleźć coś dla siebie. Zaznaczył, że koordynacja 

działań nie ograniczała się jedynie do Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, który ma 

obowiązek statutowy w tym zakresie, ale także pracownicy Urzędu Miasta, dodatkowo 

się w to zaangażowali. Odnośnie pytania dotyczącego wzrostu terenów zielonych 

wskazał, że nie ma w tym zakresie informacji, ponieważ taka statystyka nie jest 

prowadzona. Stwierdził, że taki realny wzrost terenów zielonych będzie można 

odnotować, kiedy zagospodaruje się działki, włączone w planach zagospodarowania do 

zieleni publicznej, czyli zrobiona zostanie zieleń tam, gdzie wcześniej jej nie było i będzie 

to bardziej zauważalne. Przyznał, że wszelkie próby odkostkowywania miasta to jest coś, 

co daje więcej zieleni w miejscach, gdzie jej wcześniej nie było, ale trudno to zmierzyć. 

Co do recyklingu, poinformował, że nastąpiła wyprowadzka dużego podmiotu 

zajmującego się skupem złomu z ulicy Wesołej poza Miasto. Podmiot ten zapewniał 

bardzo wysokie wskaźniki recyklingu, zarówno pod względem ilościowym, jak i 

tonażowym, które w całości były przypisywane do działalności w Mieście. Wyprowadzka 
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tego podmiotu była korzystna dla mieszkańców okolicznych terenów, ponieważ 

działalność ta nie zawsze była dobrze odbierana przez sąsiadów. Niestety, w wyniku 

tego przeniesienia Miasto straciło na wskaźnikach recyklingu, które znacząco spadły. 

Następnie Burmistrz Miasta korzystając z okazji, opowiedział również o działaniach 

Miasta, które chciałby podsumować przed głosowaniem nad absolutorium oraz 

zatwierdzeniem sprawozdania finansowego. Wskazał na kilka kluczowych inicjatyw 

Miasta w roku 2023. Z góry przepraszając za zbyt długą wypowiedź, wyraził wolę 

niepomijania żadnych istotnych kwestii. Stwierdził, że byłoby bardzo nieuczciwe gdyby 

wszystko to co dzieje się w Mieście przypisywali Burmistrzowi, jego urzędnikom, a 

pominęli wszystkich tych, którzy dla Miasta faktycznie pracują. Zaznaczył, że tym 

podsumowaniem chciałby podziękować za całą pracę, często niewidoczną, lecz 

niezwykle ważną z punktu widzenia funkcjonowania Mińska Mazowieckiego. 

Poinformował, że rozpocznie od działań promocyjnych związanych z kulturą. W roku 

2023 Miasto zainaugurowało serię wydarzeń od koncertu "Dobro jest w Tobie", podczas 

którego wyrażono wdzięczność wszystkim podmiotom wspierającym społeczność 

ukraińską i uchodźców w Mińsku Mazowieckim. Ponadto, goszczono Orkiestrę Dętą z 

miasta partnerskiego Lacey, co stanowiło duże logistyczne wyzwanie. Wskazał, że 

aktualnie Miejska Orkiestra Dęta planuje rewanżowy wyjazd do Lacey, podczas którego 

będzie koncertować. Ponadto odbył się cykl spotkań „Przy kawie z NGO”, zainicjowany 

przez Wydział Promocji, Kultury i Sportu oraz Wiceburmistrz Katarzynę Łaziuk. 

Spotkania te umożliwiły organizacjom pozarządowym swobodną wymianę doświadczeń 

oraz omówienie swoich wyzwań w mniej urzędowej atmosferze. Ponadto, miała miejsce 

konferencja polsko-ukraińska „Mosty Zaufania”, w której udział wzięli przedstawiciele 

Sieradza, Radzymina oraz delegacje z ich miast partnerskich. To wspólne 

przedsięwzięcie ze Związkiem Miast Polskich pokazało na arenie ogólnopolskiej, w jaki 

sposób można faktycznie pomagać miastom partnerskim objętym działaniami wojennymi 

na Ukrainie. Ponadto wydarzenie to miało na celu zwrócenie uwagi Komisji Europejskiej 

na problemy, z którymi borykają się te miasta. Projekt „Mosty zaufania” miał później 

swoje pokłosie w kilku konferencjach w Brukseli, gdzie Burmistrz Katarzyna Łaziuk 

przedstawiała te problemy. Następnie powiedział o projekcie - promocji Miasta na 

Mazowszu, w którym Mińsk brał udział ze swoim stoiskiem "Mińsk na kółkach". Było to 

wydarzenie o zasięgu regionalnym tj.  targ śniadaniowy Metropolii Warszawskiej, XIX 

Mazowieckie Forum Inicjatyw Pozarządowych oraz XIII Forum Rozwoju Mazowsza. 

Zaznaczył, że były to świetne okazje do prezentacji Miasta, z których skorzystało 

niewiele miast. Podkreślił, że stoisko, które miał okazję osobiście zobaczyć, 

prezentowało się bardzo dobrze. Następnie wspomniał, że Wydział Promocji, Kultury i 

Sportu prowadził też integrację środowiska pracowników instytucji kultury poprzez 

organizację wspólnych miejskich wydarzeń, wspólne warsztaty o kulturze w mieście czy 

ognisko integracyjne.  Zaznaczył, że nie zabrakło też wyzwań i tego co będą chcieli  

jeszcze poprawić. Przy tej okazji wspomniał o promocji różnego rodzaju wydarzeń, 

przede wszystkim budżetu obywatelskiego. Przyznał, że jest bardzo rozczarowany 

frekwencją dotyczącą tego budżetu. Wyraził nadzieję, że uda się poprawić ten wynik i 

zaapelował do wszystkich o pomoc w promowaniu tego rozwiązania. Podkreślił, że 

budżet obywatelski to inicjatywa, w której mieszkańcy sami podejmują decyzje, dlatego 

ich szerokie uczestnictwo jest niezwykle ważne. Wspomniał również o cyklu "Miasto w 

dialogu", zaznaczając, że frekwencja na tych spotkaniach była niska, mimo że tematy 
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były interesujące i sam w kilku z nich uczestniczył. Zauważył, że mieszkańcy Mińska 

Mazowieckiego nie są jeszcze przyzwyczajeni do uczestniczenia w takich debatach na 

temat przyszłości swojego miasta, ale wyraził nadzieję, że to się zmieni i podkreślił, że 

wszyscy muszą nad tym pracować. Następnie wskazał, że czeka ich wznowienie prac 

nad polityką kulturalną miasta. Podkreślił, że powinna ona powstać, aby Miasto miało 

jasno wyznaczone kierunki rozwoju kultury. W dalszej kolejności stwierdził, że na pewno 

bardzo jasnym punktem na mapie Mińska Mazowieckiego jest pozyskiwanie środków 

zewnętrznych. W 2023 roku złożono 65 wniosków, na łączną kwotę niemal 100 milionów 

złotych. Przyznał, że chociaż pozyskanie około 15 milionów złotych może nie wydawać 

się ogromnym wyczynem, to istnieje perspektywa na kolejne środki z tych wniosków, 

które będą dopisywane do tej sumy. Wskazał na wiele zrealizowanych inwestycji, ale 

również na nowe inicjatywy, takie jak walka z bezdomnością zwierząt w Mińsku, gdzie 

dzięki środkom zewnętrznym można było czipować i sterylizować bezdomne psy. 

Podkreślił również powołanie Młodzieżowej Rady Miasta, na której szkolenia i animacje 

dla młodzieży pozyskali środki z Urzędu Marszałkowskiego. Wspomniał także o 

projektach dla seniorów, które były finansowane z funduszy zewnętrznych. Odnosząc się 

do tematu inwestycji podkreślił, że dzięki pozyskanym środkom rok 2023 był okresem 

ogromnego frontu inwestycyjnego w Mińsku Mazowieckim. Przy tej okazji poinformował, 

że we wrześniu otwarte zostanie Centrum Sportów Miejskich. Wspomniał także o 

zakończonym projekcie termomodernizacji w Szkole Podstawowej Nr 5, który znacząco 

ograniczył zużycie energii cieplnej i elektrycznej, dostosowując placówkę do dzisiejszych 

realiów konieczności oszczędzania i dobrego gospodarowania energią. Następnie 

wymienił place zabaw i nowe skwery, które powstały w mieście, podkreślając, że cieszą 

one wszystkich mieszkańców. Wspomniał o budowie Skweru 600-lecia, który był 

marzeniem już podczas jubileuszu Miasta oraz wybiegu dla psów przy ulicy Kołowej. 

Podkreślił, że były to oczekiwane przez mieszkańców inwestycje, które udało się 

zrealizować. Wyraził nadzieję na kontynuację tych prac, podkreślając, że jest jeszcze 

kilka miejsc w mieście, które wymagają rewitalizacji i na pewno będą dążyć do ich 

realizacji. Dodał, że korzystali również z norweskich mechanizmów finansowych, na 

przykład na dostosowanie skrzyżowania przy Miejskiej Bibliotece Publicznej do 

standardów programu Dostępność Plus. W kontekście Wydziału Gospodarki Komunalnej 

powiedział o ogólnodostępnej ładowarce dla samochodów elektrycznych. Wspomniał 

także o wyzwaniach związanych z zakupem autobusów elektrycznych oraz montażem 

ładowarek. Zaznaczył, że było to ogromne wyzwanie logistyczne, ponieważ musieli 

budować doświadczenie od podstaw i zorganizować wszystko na trudnym terenie, 

począwszy od bazy spółki zajmującej się komunikacją po wszystkie aspekty prawne, 

umowy powierzenia, aż po rozszerzenie działalności spółki. Wskazał, że to wszystko już 

się wydarzyło i dzisiaj z perspektywy półrocznego działania można powiedzieć, że 

wszystko działa tak, jakby tego chcieli. Podkreślił, że pełne podsumowanie będzie 

możliwe w kolejnym roku, po zakończeniu roku budżetowego nowej działalności 

komunikacji miejskiej, ale na dzień dzisiejszy uważa, że był to strzał w dziesiątkę. Dla 

porównania wskazał, że koszt przejazdu kilometra autobusem elektrycznym to 1/3 

kosztu przejazdu autobusu spalinowego, co mimo wysokich cen prądu oznacza 

znaczące oszczędności w eksploatacji. Wspomniał również o uczestnictwie w 

partnerskiej inicjatywie miast, gdzie miasta z dobrymi projektami i pomysłami na 

przyszłość mogą wymieniać się doświadczeniami, głównie w zakresie ekologii, 
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zazieleniania i gospodarowania energią. Następnie poinformował, że opracowano 

wstępną koncepcję budowy parkingu wielopoziomowego, co było wynikiem długotrwałej 

pracy, a efekt tej pracy w ostatnim czasie jest już widoczny. Podkreślił także szeroką 

promocję elektromobilności. Poinformował, że autobusy elektryczne były prezentowane 

w każdej szkole, a zajęcia z dziećmi miały na celu kształtowanie nawyków 

komunikacyjnych najmłodszych. Wyraził wdzięczność dla kierownika i wszystkich 

pracowników zaangażowanych w ten projekt. Wspomniał także o pozyskaniu autobusów 

spalinowych w ramach współpracy metropolitarnej. W temacie gospodarki przestrzennej 

zaznaczył, że jest to zupełnie odrębny rozdział, w którym działo się bardzo dużo. 

Wymienił opracowanie i uchwalenie planu przestrzennego niezbędnego do poszerzenia 

cmentarza, które było bardzo żmudną i trudną pracą. Przypomniał, że plan ten był 

uchwalany przez wiele lat i zawierał wiele uwag oraz niepokojów społecznych, które 

trzeba było rozładować. Dzięki temu dzisiaj cmentarz jest już poszerzony. Ponadto 

Miasto ma obiecane środki z Urzędu Marszałkowskiego na modernizację cmentarza od 

ulicy Przemysłowej, obejmującą budowę drogi, parkingu, ogrodzenia i zwiększenie 

dostępności. Podkreślił, że projekt i koncepcje tych prac opracowuje Zarząd Gospodarki 

Komunalnej, za co podziękował dyrektorowi tej jednostki. Dodał, że jeśli pozyskają 

obiecane środki w wysokości 4 milionów złotych i dołożą 3 miliony, będą mogli 

stwierdzić, że kwestie cmentarza są zamknięte na długi czas, a obiekt będzie z 

prawdziwego zdarzenia. Następnie poinformował o przystąpieniu do opracowania 

miejscowego planu przestrzennego dla części miasta w centrum, który jest obecnie 

przygotowany do uchwalenia. Jednocześnie wskazał, że plan ten będzie ponownie 

wyłożony, ponieważ trzeba było nanieść kilka poprawek, więc głosowanie nad nim 

odbędzie się najprawdopodobniej we wrześniu. Dodał, że przystąpiono także do zmiany 

studium uwarunkowań w niewielkim zakresie, co również było trudną pracą dla Wydziału, 

tym bardziej, że to opracowanie studium wraz z prognozą oddziaływania na środowisko 

zostało wykonane przez urzędników, bez zlecania tych prac na zewnątrz, co pozwoliło 

zaoszczędzić kilkanaście tysięcy złotych. Zaznaczył, że choć pracy było dużo, to udało 

się z powodzeniem sprostać temu wyzwaniu. Jednocześnie wskazał, że praca przy 

nieruchomościach obejmuje między innymi weryfikację aktów notarialnych z każdej 

sprzedaży nieruchomości. Sprawdzane jest, czy sprzedaż lub zmiana planu 

zagospodarowania przestrzennego, która nastąpiła w ciągu ostatnich 5 lat, miała wpływ 

na uzyskanie jakiejś kwoty ze sprzedaży. Każdy akt notarialny jest weryfikowany pod tym 

kątem, a jeśli okaże się, że dzięki zmianie planu, który został uchwalony, wartość 

nieruchomości wzrosła i sprzedaż nastąpiła w ciągu tych 5 lat, naliczane są opłaty 

planistyczne i takie opłaty były naliczane. Ponadto poinformował, że wydawane są także 

wypisy i wyrysy z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, które rocznie 

stanowią około 500 dokumentów i są niezbędne mieszkańcom do różnych transakcji, 

podziałów, sprzedaży czy darowizn. W ciągu roku Wydział ten zajmował się także 

spadkami, wydawaniem decyzji o podziale nieruchomości, różnego rodzaju 

użytkowaniem wieczystym oraz aktualizacją kwot dzierżawy. Następnie  Burmistrz 

Miasta odniósł się do prac Referatu Administracyjnego informując o powodach 

wdrożenia nowego elektronicznego systemu obiegu dokumentów w Urzędzie Miasta. 

Podkreślił, że nowe rozwiązania nie tylko znacząco podnoszą poziom bezpieczeństwa, 

ale również komfort pracy. Jednocześnie zaznaczył, że nadal istnieje potrzeba 

archiwizacji dokumentów papierowych. Wskazał, że rocznie do urzędu trafia około 20000 
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korespondencji przychodzącej tj. listów, maili oraz dokumentów składanych przez 

ePUAP. Poinformował także o zastosowaniu w Biurze Obsługi Interesanta pętli 

indukcyjnych, które zwiększają dostępność dla osób niedosłyszących, umożliwiając im 

komunikację z urzędnikami. Podkreślił, że jeśli chodzi o dostępność dla osób 

niepełnosprawnych Urząd może poszczycić się tym, że wiele rozwiązań z zakresu 

dostępności jest w nim  realizowanych. Następnie opowiedział o funkcjonowaniu 

Miejskiego Centrum Profilaktyki, zlokalizowanym przy ulicy Tuwima informując, że do 

końca grudnia z indywidualnych porad i konsultacji w tym punkcie skorzystało ponad 550 

osób. Ponadto uruchomiono własny telefon wsparcia, prowadzono działania 

profilaktyczno-edukacyjne adresowane do uczniów szkół podstawowych, uczestniczono 

w programie Debata dla uczniów klas 5-6  (23 edycje), programie Cukierki dla klas 1-3 

(28 edycji) oraz programie Unplugged dla klas 7-8 (7 edycji). Wspomniał również o 

współpracy z SP ZOZ Mińsk Mazowiecki w zakresie profilaktyki dla kobiet w ciąży, 

promującej unikanie spożycia alkoholu. W dalszej kolejności swojego wystąpienia 

Burmistrz Miasta opowiedział o działaniach Referatu Dochodów, przedstawiając 

konkretne liczby m.in. w zakresie informacji o nieruchomościach i obiektach 

budowlanych, zawiadomień o zmianach w ewidencji gruntów i budynków, deklaracji na 

podatek od nieruchomości, rolnego, leśnego, deklaracji dotyczących odpadów 

komunalnych oraz od środków transportowych. Przy tej okazji podał liczby wydanych 

decyzji w sprawach podatku od nieruchomości, podatku transportowego. Zaznaczył, że 

przeprowadzono 81 000 operacji księgowych, w tym ok. 13500 wpłat dokonanych 

zostało w kasie Urzędu Miasta. Zaznaczył, że kasa w Urzędzie Miasta działa, gotówka 

jest przyjmowana w każdą środę, natomiast transakcje kartami płatniczymi dokonywane 

są codziennie. Dodatkowo wskazał, że wydano ponad 6 000 upomnień przed 

egzekucyjnych i niemal 2 000 tytułów wykonawczych.  Następnie powiedział o Punkcie 

Europe Direct, który zajmuje się współpracą w ramach sieci szkolnych klubów 

europejskich oraz programu EPAS, Szkoła Ambasador Parlamentu Europejskiego. 

Wspomniał o udziale czterech szkół średnich w bieżącej edycji programu EPAS oraz o 

wizycie studyjnej młodzieży w Brukseli, zaproszonej przez europosła Halickiego w 

październiku 2023 roku. Wyraził nadzieję, że inni europosłowie pójdą w tym kierunku i 

też będą zapraszać młodzież. Podkreślił także uroczystą inaugurację programu EPAS, 

której uczestnikami byli przedstawiciele biura Parlamentu Europejskiego w Warszawie 

oraz Fundacji Schumana i Geremka w grudniu 2023 roku. Powiedział m. in. o 

warsztatach z kompetencji cyfrowych „Nie daj się dezinformacji”, warsztatach 

preferencyjnych. Podkreślił rolę Punktu Europe Direct jako centrum egzaminacyjnego, 

współorganizującego olimpiadę ogólnopolską z wiedzy o Unii Europejskiej. Wymienił 

także grę miejską z okazji Dnia Europy, piknik naukowy Park Rozrywki Kopernik 550, 

projekt edukacyjny „Poznajemy Europę”. Powiedział o partnerstwie z instytucjami Unii 

Europejskiej w sieci „Tworzenie Europy” razem z lokalnymi samorządami. Podkreślił 

także znaczenie Akademii Młodego Europejczyka jako warsztatów z zakresu edukacji 

europejskiej, które stanowiły uzupełnienie wakacyjnej oferty dla młodzieży. Dodał, że 

zorganizowano także 14 dodatkowych warsztatów, w których uczestniczyło 162 

uczestników półkolonii, wspólnie ze Studium Języków Obcych, Klubem Osiedlowym 

Spółdzielni "Przełom" oraz z Kreatywną Szkołą Językową. Odnosząc się do Referatu 

Ewidencji Ludności, podkreślił uruchomienie Centralnego Rejestru Wyborców. Wysoko 

ocenił pracę referatu, zaznaczając, że mimo intensywnej działalności związanej z licznie 
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przeprowadzanymi wyborami, wszystkie zadania zostały wykonane bez żadnych skarg 

czy opóźnień. W dalszej kolejności powiedział o pracy Referatu Oświaty, który zajmuje 

się m.in. organizacją egzaminów dla nauczycieli kontraktowych na stopień nauczyciela 

mianowanego, dzięki czemu awansowało 25 nauczycieli. Poinformował także, że 

stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 4 objęła pani Aleksandra Mikulska. W 

ramach Europejskiego Tygodnia Mobilności odbyły się zajęcia z elektromobliności. We 

wrześniu uczniowie wzięli udział w cyklu „Czyste, zielone Miasta”. Miasto odwiedziło 

wówczas Stowarzyszenie program Czysta Polska oaz wolontariusze z grupy Polsat Plus. 

Odbył się także piknik ekologiczny przy Szkole Podstawowej Nr 4. Ponadto delegacje ze 

szkół, biorących udział w projekcie Vision 2045 przy wsparciu Stowarzyszenia Gmin 

Polska Sieć Energy Cities, wraz z przedstawicielką Miasta odbyły wizytę studyjną w 

placówkach oświatowych na terenie Berlina. Miały także miejsce pokazy Iskry 

Niepodległej oraz mobilne planetarium Centrum Nauki Kopernik. Przechodząc do pracy 

Wydziału Finansowego, powiedział o pracach przy konstruowaniu budżetu oraz o 

intensywnej pracy nad przygotowaniem emisji obligacji w 2023 roku na kwotę 14 

milionów złotych. Podkreślił ogrom prac związanych z umowami powierzenia dla 

miejskich spółek, takich jak MOSiR oraz Zarząd Dróg i Transportu Miejskiego, które 

wykonują kluczowe zadania dla Miasta, co jest rzadko spotykane w innych 

samorządach. Dodatkowo podkreślił znaczenie umowy powierzenia dla SIM-u Mińsk 

Mazowiecki, trzeciej spółki, w której Miasto posiada udziały. Dodał, że Wydział 

Finansowy zajmuje się także przygotowaniem korzystnych interpretacji podatkowych dla 

Miasta, co umożliwia starania o zwroty podatków, osiągając w poprzednim roku około 

100 000 złotych. Prowadzi także postępowania w sprawach dotacji, gdzie wydano cztery 

decyzje określające dotacje do wyegzekwowania o łącznej wysokości ponad 2 milionów 

złotych. Podsumowując, podkreślił, że praca Urzędu to praca ogromnej armii 

pracowników, którzy wykonują swoje obowiązki z ogromnym zaangażowaniem. 

Zakończył, dziękując za zrealizowane zadania i zwrócił się do radnych o zaakceptowanie 

sprawozdań oraz udzielenie absolutorium. 

Radny Mariusz Żyła odnosząc się do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Krzysztofa Miąsko dotyczącej przyzwyczajenia jednostek miejskich do otrzymywania 

funduszy z budżetu Miasta, podkreślił, że w poprzednich latach były sytuacje, gdzie na 

posiedzeniach komisji poruszano kwestie braku starania się jednostek o środki 

zewnętrzne. Wskazał przy tym na zmianę tej sytuacji w bieżącym roku i przedstawił 

kwoty dodatkowych środków pozyskanych przez Miejski Dom Kultury, Muzeum Ziemi 

Mińskiej oraz Miejską Bibliotekę Publiczną. Radny powiedział o dużych staraniach 

jednostek i poinformował, że wniosków było znacznie było znacznie więcej, ale nie 

wszystkie zakończyły się sukcesem. Zdaniem radnego zarzut, że jednostki przyzwyczaiły 

się do korzystania z pieniędzy z budżetu Miasta nie jest w pełni trafny, zwłaszcza w 

kontekście ubiegłego roku. Swoje wystąpienie zakończył gratulacjami dla jednostek za 

ich duże starania. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Krzysztof Miąsko, ad vocem do wypowiedzi radnego 

Mariusza Żyły wyjaśnił, że w swojej wypowiedzi mówił o tym, że miejskie jednostki 

rzeczywiście pozyskują środki, jednak przydałoby się zwiększenie liczby składanych 

wniosków, aby jeszcze bardziej zaangażować je w pozyskiwanie funduszy. Podkreślił, że 
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dzięki pozyskiwanym środkom, jednostki podejmują wiele działań i organizują liczne 

wydarzenia, a zwiększenie liczby wniosków mogłoby podnieść udział pozyskanych 

środków nawet do 15-20%. 

 

Radny Grzegorz Cyran przy tej okazji powiedział kilka słów na temat sportu szkolnego w 

Mieście, który w tym roku wyróżniał się wyjątkowymi sukcesami oraz organizacją. 

Zaznaczył, że wydarzyło się kilka historycznych momentów w tym współzawodnictwie, 

ponieważ osiągnięcia, które uczniowie zdobyli w tym roku, nie miały miejsca w historii. 

Radny podkreślił rolę klas sportowych, które przyczyniły się do sukcesów. Poinformował, 

że grupa uczniów z tych klas uczestniczyła we wszystkich sześciu wiodących 

dyscyplinach sportowych w finałach regionu siedleckiego, zdobywając medale w pięciu z 

nich. Jedyną dyscypliną, w której nie zdobyli medalu był hokej. Uczniowie zwyciężyli w 

piłce nożnej, w siatkówce i koszykówce w regionie siedleckim zajęli drugie miejsce, 

natomiast w lekkiej atletyce zdobyli brązowy medal. Radny zaznaczył, że dziewczęta z 

tej samej klasy, zdobyły mistrzostwa regionu w siatkówce, co jest ich wiodącą 

dyscypliną. Starsze dziewczyny z klasy ósmej również były mistrzyniami regionu w 

siatkówce. Starsi chłopcy zdobyli mistrzostwo regionu w piłce nożnej. Radny zwrócił 

uwagę, że wszystkie te sukcesy zapewniły uczniom udział w zawodach na szczeblu 

Mazowsza. Tam rywalizacja była jeszcze bardziej zacięta i choć nie udało się zdobyć 

wielu medali, to czwarte miejsca były również bardzo wysokie, biorąc pod uwagę setki 

szkół uczestniczących na tym poziomie. Chłopcy z klasy szóstej zdobyli medal w piłce 

nożnej oraz ze Szkoły Podstawowej Nr 6 zdobyli srebrny medal w koszykówce na 

Mazowszu. Podsumowując, radny podkreślił, że uczniowie mogą poszczycić się dwoma 

medalami na szczeblu mazowieckim oraz wieloma finałami, co jest ogromnym 

osiągnięciem. Radny wskazał, że większość finałów odbywa się właśnie w Mińsku 

Mazowieckim. Zauważył, że nawet szefowie szkolnego związku sportowego z Siedlec 

myśleli o wynajęciu pokoju w Mińsku, ponieważ praktycznie codziennie przyjeżdżali, aby 

wręczać nagrody i nadzorować organizację imprez. Wspomniał, że czekali latami na 

organizację pojedynczych imprez, a w tym roku odbyły się Mistrzostwa Mazowsza w 

pływaniu, siatkówce dziewcząt starszych i młodszych, piłce nożnej chłopców młodszych 

oraz koszykówce chłopców młodszych i dziewcząt starszych. Łącznie odbyło sześć lub 

siedem finałów, co jest naprawdę imponującym wynikiem. Radny zaznaczył również 

duży udział nauczycieli w organizacji tych imprez, a także podziękował Prezesowi 

Tomaszowi Płochockiemu za udostępnienie obiektów na kilka z tych wydarzeń. 

Podkreślił, jak ważne jest pielęgnowanie klas sportowych, które funkcjonują już od kilku 

lat, ponieważ ich istnienie przynosi ogromne korzyści promocyjne dla Miasta. Stwierdził, 

że dzięki wynikom sportowym oraz organizacji tych imprez Mińsk Mazowiecki jest bardzo 

widoczny w regionie siedleckim i coraz bardziej zauważalny również na Mazowszu. 

Ad 15 b) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Mińsk 

Mazowiecki 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że zgodnie ze Statutem Miasta, Komisja 

Rewizyjna dokonała analizy raportu o stanie Miasta i pozytywnie go opiniując, 

zawnioskowała o udzielenie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta, przedkładając 

stosowny projekt uchwały. Powiedział, że projekt uchwały był opiniowany na 
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posiedzeniach komisji, po czym odczytała opinie poszczególnych Komisji i dodała, że 

uchwałę w sprawie wotum zaufania Rada Miasta podejmuje bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Rady. 

Uchwałę Nr III.18.2024 w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Mińsk 

Mazowiecki podjęto jednogłośnie: 20-za.  

Ad 16. Rozpatrzenie sprawy absolutorium dla Burmistrza Miasta za 2023 r.: 

a) rozpatrzenie sprawozdania Burmistrza Miasta z wykonania budżetu za rok 2023 

wraz z informacją o stanie mienia Miasta oraz sprawozdania finansowego Miasta 

za 2023 r.: 

1) przedstawienie sprawozdania Burmistrza Miasta z wykonania budżetu Miasta 

wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że Uchwałą Nr 3.e./133/2024 z dnia 16 

kwietnia 2024 roku, skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Warszawie 

pozytywnie zaopiniował sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Mińsk Mazowiecki za 

2023 rok.  Uchwała  RIO została radnym przesłana mailem oraz umieszczona w eSesji. 

2) przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z badania budżetu wraz z 

wnioskiem w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że opiniowaniem  wykonania budżetu 

Miasta za ubiegły rok zajęła się Komisja Rewizyjna, która rozpatrzyła sprawozdania i po 

zapoznaniu się również z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej pozytywnie oceniła 

wykonanie budżetu pod kątem celowości wydatków, gospodarności, legalności oraz 

rzetelności i w związku z tym zawnioskowała o udzielenie Burmistrzowi Miasta 

absolutorium za 2023 rok. Uchwałę Komisji Rewizyjnej wraz z opinią o wykonaniu 

budżetu Miasta udostępniono radnym w eSesji. 

3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku o 

absolutorium dla Burmistrza Miasta 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że Uchwałą Nr 3.f.1/136.2024 z 29 maja 

2024 r., skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie pozytywnie 

zaopiniował wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Mińsk Mazowiecki za 2023 rok. Uchwała RIO  została udostępniona w eSesji. 

4) przedstawienie stanowisk komisji stałych Rady Miasta w sprawie sprawozdania z 

wykonania  budżetu i absolutorium dla Burmistrza Miasta 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że wszystkie Komisje Rady wyraziły 

pozytywną opinię do projektów uchwał: w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Miasta  Mińsk Mazowiecki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

rok 2023 oraz w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Mińsk Mazowiecki z 

wykonania budżetu za rok 2023. 
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5) dyskusja i wnioski 

Z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu przystąpiono do głosowania przedłożonych 

projektów uchwał.  

b) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Miasta  Mińsk Mazowiecki wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 

2023 

Uchwałę Nr III.19.2024 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Miasta  Mińsk Mazowiecki wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za rok 2023 podjęto jednogłośnie: 20-za. 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Mińsk 

Mazowiecki z wykonania budżetu za rok 2023 

Uchwałę Nr III.20.2024 w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Mińsk 

Mazowiecki z wykonania budżetu za rok 2023 podjęto jednogłośnie: 20-za. 

Przewodnicząca Rady Miasta pogratulowała Burmistrzowi Miasta otrzymania 

absolutorium. 

Burmistrz Miasta poinformował, że wotum zaufania, jak i absolutorium są dla niego oraz 

wszystkich, którzy pracują na rzecz miasta, dlatego w imieniu swoim i wszystkich 

serdecznie dziękuje. 

W tym momencie przewodnicząca Rady Miasta ogłosiła przerwę.  

O godz. 13.56 Przewodnicząca Rady Miasta wznowiła obrady sesji, po czym ponownie 

dokonano sprawdzenia kworum. W sesji uczestniczyło 18 radnych (radny Dariusz Kulma 

oraz Piotr Lichota poza salą obrad). 

Ad 17. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie Miasta Mińsk Mazowiecki na rok 2024 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Uchwałę Nr III.21.2024 w sprawie zmian w budżecie Miasta Mińsk Mazowiecki na 

rok 2024 podjęto jednogłośnie: 18-za.  

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mińsk Mazowiecki 

na lata 2024 – 2033 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

W tym momencie do obrad dołączyli radni: Dariusz Kulma oraz Piotr Lichota.  

Uchwałę Nr III.22.2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Mińsk Mazowiecki na lata 2024 – 2033 podjęto jednogłośnie: 20-za. 
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c) zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia tytułów: „Honorowy Obywatel 

Miasta Mińsk Mazowiecki” i „Zasłużony dla Miasta Mińsk Mazowiecki” oraz 

przyjęcia Regulaminu zasad i trybu ich nadawania” 

Przewodnicząca poinformowała, że Komisja Oświaty i Wychowania, zgłosiła wniosek, 

aby w § 1, punkt 4 przedłożonego projektu uchwały otrzymał brzmienie: 

„4) w § 7 ust. 5 otrzymuje brzmienie: 

„5. Do wniosku należy załączyć: 

1) oświadczenie kandydata o wyrażeniu zgody na kandydowanie do przyznania 

tytułu. Oświadczenia o wyrażeniu zgody nie załącza się w przypadku wniosku 

o nadanie tytułu „Zasłużony dla Miasta Mińsk Mazowiecki” pośmiertnie; 

oświadczenie kandydata na temat, czy w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do dnia 31 

lipca 1990 r. pracował lub pełnił służbę w organach bezpieczeństwa państwa lub był 

współpracownikiem tych organów w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 18 

października 2006 r. o ujawnianiu informacji o dokumentach organów bezpieczeństwa 

państwa z lat 1944-1990 oraz treści tych dokumentów;”.”, który został negatywnie 

zaopiniowany przez Burmistrza Miasta. 

Pozostałe Komisje Rady – opinie pozytywne. 

W związku zgłoszonym przez Komisję Oświaty i Wychowania wnioskiem, radna Sylwia 

Idźkowska poinformowała, że złożenie przez kandydata oświadczenia o tym, czy w 

okresie od 22 lipca 1944 roku do 31 lipca 1990 roku pracował lub pełnił służbę w 

organach bezpieczeństwa państwa, czy też był współpracownikiem tych organów, jest 

zwykłym oświadczeniem składanym przez niego samego. Podkreśliła, że złożenie 

takiego oświadczenia przy kandydaturze do nadania honorowego obywatelstwa Miasta 

nie dyskwalifikuje ani nie wyklucza kandydata z wyboru do uhonorowania. Jest to jedynie 

informacja o kandydacie. Przy tej okazji wspomniała, że Burmistrz Miasta uznał, że taki 

proces jest zbyt sformalizowany. Radna stwierdziła, że proces powinien być 

sformalizowany i mieć formalny charakter, biorąc pod uwagę zaszczytną funkcję 

honorowego obywatela Miasta. Tytuł ten jest dużym wyróżnieniem, a mieszkańcy mają 

prawo poznać sylwetkę kandydata. Podkreśliła jeszcze raz, że złożenie oświadczenia nie 

dyskwalifikuje kandydata z wyboru do honorowania, a jest jednym z wielu elementów w 

ocenie do przyznania tego zaszczytnego tytułu. 

Wniosek Komisji Oświaty i Wychowania został odrzucony w głosowaniu: 6-za, 10-

przeciw, 4-wstrzymujące się.  

Uchwałę Nr III.23.2024 zmieniającą uchwałę w sprawie ustanowienia tytułów: 

„Honorowy Obywatel Miasta Mińsk Mazowiecki” i „Zasłużony dla Miasta Mińsk 

Mazowiecki” oraz przyjęcia Regulaminu zasad i trybu ich nadawania” podjęto w 

głosowaniu: 12-za, 3-przeciw, 5-wstrzymujących się.  

d) w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta Mińsk Mazowiecki 

w formie budżetu obywatelskiego 
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Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Uchwałę Nr III.24.2024 w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta 

Mińsk Mazowiecki w formie budżetu obywatelskiego podjęto jednogłośnie: 20-za.  

e) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części miasta Mińsk Mazowiecki 

Radny Robert Ślusarczyk zapytał o koszty związane z planem. Zwrócił uwagę, że 

decyzja w sprawie tego planu została już podjęta i jego zamierzenia były bardzo piękne. 

Zapytał jaki koszt już poniesiono i jaki jest przewidywany, jeśli zgodzą się na ponowne 

podejście do tego planu. Wspomniał, że w kontekście budynku komunalnego - 

socjalnego, którego koszt 15 000 zł za metr kwadratowy robi wrażenie, to uważa, że 

rzeczywiście należy to poprawić. W kontekście SIM radny zaznaczył, że nie do końca to 

rozumie. Zapytał, czy dostosowuje się plan zagospodarowania do błędnego projektu 

SIM-u, czy SIM będzie ponownie projektował te budynki. Wskazał, że chciałby również 

wiedzieć, jaką mają gwarancję, że SIM wykona kolejne projekty budynków adekwatne do 

tego planu, który zostanie zrealizowany i na który się zgodzą. Radny przypomniał, że ten 

plan zagospodarowania przestrzennego został uchwalony bardzo szybko i były 

zapewnienia, że plan będzie wzorcowy dla całej Polski. Wspomniał o wizji alei na wzór 

nowojorskiej, która z drzewami miała robić ogromne wrażenie, pokazując, że tworzenie 

przestrzeni życiowej na najwyższym poziomie dla mieszkańców, a nie kierunek 

zacieśniania zabudowy. Radny podkreślił, że  projektowanie na terenach geologicznie 

mocno nawodnionych, w różnych miejscach w Polsce, wiąże się z koniecznością niższej 

zabudowy, ale gęściej zlokalizowanej, co zaburzy pierwotną wizję, którą się wszyscy 

zachwycali.  

Burmistrz Miasta odpowiadając na pytanie o koszty, powiedział, że nie jest w stanie 

dokładnie odpowiedzieć, ile kosztował poprzedni plan, ponieważ nie ma tych danych 

przy sobie. Zaznaczył jednak, że jest to informacja jawna, ponieważ została wystawiona 

faktura z biura urbanistycznego. Jeśli chodzi o przyszłe koszty, poinformował, że 

najprawdopodobniej będą starali się przeprowadzić zmiany własnymi siłami, ponieważ 

będą to jedynie zmiany wskaźnikowe oraz uzgodnienia, włącznie z prognozą 

oddziaływania na środowisko. Podkreślił, że zależy im na tym, aby zmianę tę 

przeprowadzić szybko i zapewnił, że radni będą na bieżąco informowani o wskaźnikach. 

Następnie odniósł się również do wizualizacji, które były wcześniej przedstawiane, 

zapewniając, że nie ulegną one zmianie. Zaznaczył, że to co było pokazywane zostanie. 

Dodał, że wizualizacje, które zostały radnym przedstawiane, zgodnie z tym planem nie 

mogą zostać zrealizowane, gdyż plan określa niższą intensywność zabudowy, co 

oznacza, że budynki muszą być przeskalowane w dół. Zmiany będą polegały na dodaniu 

intensywności kondygnacji podziemnej, która nie została uwzględniona przy uchwalaniu 

planu. Ponadto wskazał, że Komisja Architektoniczna tłumaczy, że określając te 

wskaźniki opierała się jedynie na wskaźnikach kondygnacji nadziemnych, natomiast 

obecna ustawa wymaga uwzględnienia również kondygnacji podziemnych. W związku z 

tym podkreślił, że wizualnie intensywność nie ulegnie zmianie, ale jeśli nie dokonają 

korekty planu, SIM będzie musiał przeprojektować budynki, przeskalowując je w dół, co 

mogłoby uczynić inwestycję mniej opłacalną. Zapewnił, że zmieniony plan będzie nadal 
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modelowy, z aleją i budynkami stopniowanymi pod względem wysokości, zgodnie z 

wcześniejszymi wizualizacjami. Na koniec powtórzył, że we wszystkich pracach radni 

będą mogli brać udział i każdy radny, który zadeklaruje chęć uczestnictwa, będzie na 

bieżąco informowany o kierunku, w jakim te zmiany zmierzają. 

Uchwałę Nr III.25.2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części miasta Mińsk 

Mazowiecki podjęto w głosowaniu: 19-za, 0-przeciw, 1-wstrzymujący się.  

f) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umów dzierżawy gruntu na rzecz dotychczasowych dzierżawców 

Komisja Komunalna i Ochrony Środowiska – wniosek o zajęcie stanowiska na sesji, 

pozostałe Komisje Rady – opinie pozytywne.  

W tym momencie głos zabrał Burmistrz Miasta, który przez pomyłkę odniósł się do 

kolejnego projektu uchwały, po czym wrócił na miejsce.  

Uchwałę Nr III.26.2024 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy gruntu na rzecz dotychczasowych 

dzierżawców podjęto w głosowaniu: 17-za, 1-przeciw, 2-wstrzymujące się. 

g) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości miejskich przy ul. Pięknej w Mińsku 

Mazowieckim 

Komisja Budżetu i Planowania Gospodarczego oraz Komisja Samorządności, Spraw 

Lokalnych i Praworządności – opinie negatywne, Komisja Oświaty i Wychowania – 

opinia pozytywna, natomiast Komisji Komunalna i Ochrony Środowiska oraz Komisja 

Spraw Społecznych – wniosek o zajęcie stanowiska na sesję.  

Burmistrz Miasta poinformował, że obecny czynsz tej nieruchomości wynosi niespełna 

500 zł brutto miesięcznie, do tego dochodzi podatek od nieruchomości w wysokości 

2233 zł rocznie oraz inne opłaty, takie jak za odpady (około 800 zł rocznie) i wszystkie 

media. Dodatkowo, Burmistrz Miasta wskazał, że Fundacja, która dzierżawi budynek w 

dużej części pokryła koszty jego remontu w latach 2016-2019. Fundacja przeznaczyła 

wówczas ponad 100 000 zł środków własnych na ten cel oraz otrzymała od Miasta 

dotację w wysokości 40 000 zł, co razem stanowiło około 140 000 zł. Następnie 

poinformował, że podjął decyzję, że jeśli Rada Miasta zgodzi się na przedłużenie umowy 

dzierżawy w trybie bezprzetargowym, to skonsultuje się z biegłym rzeczoznawcą w celu 

wyceny wartości dzierżawy i proponowany Fundacji czynsz będzie zgodny z wyceną 

rzeczoznawcy, co rozwieje wszelkie wątpliwości. Wtedy Fundacja podejmie decyzję, czy 

proponowana stawka czynszu jest dla niej satysfakcjonująca. W przypadku braku zgody 

na przedłużenie umowy, przeprowadzony zostanie przetarg. W przypadku niepodjęcia 

uchwały, również wystąpi do rzeczoznawcy o określenie wartości dzierżawy, ale 

wcześniej zostanie przeprowadzony przetarg, przy czym Fundacja EBU nie będzie 

mogła brać udziału w tym przetargu, z uwagi na to, że dzierżawa dłuższa niż okres 

trzyletni wymaga zgody Rady Miasta. Jeśli Fundacja przystąpi do przetargu i zaoferuje 
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najwyższą kwotę czynszu, decyzja wróci do Rady Miasta, która musiałaby wyrazić zgodę 

na przedłużenie umowy. Na zakończenie wskazał, że rekomenduje przyjęcie uchwały 

przez Radę Miasta, zapewniając, że zasięgnie opinii rzeczoznawcy majątkowego w 

sprawie wartości czynszu dzierżawy, po czym to Fundacja podejmie decyzję. 

Radny Krzysztof Miąsko poinformował, że rozpoczynają dyskusję nad uchwałą 

dotyczącą wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości miejskiej przy ul. Pięknej w Mińsku Mazowieckim. 

Zasygnalizował, że po dyskusjach podczas komisji okazało się, że projekt uchwały 

wzbudził wśród radnych wiele wątpliwości. Radny stwierdził, że nie można przejść 

obojętnie obok tej uchwały i bez zastanowienia głosować „za”, zwłaszcza że 

przedłużenie umowy dzierżawy rodzi liczne pytania do wniosku Fundacji, jak również 

samego uzasadnienia projektu uchwały. Następnie wskazał, że Fundacja EBU wystąpiła 

z wnioskiem o przedłużenie umowy dzierżawy na kolejne lata, z którego wynika, że 

poniosła ona koszty w wysokości 123 450 zł. Brak jednak szczegółowych informacji na 

temat daty wydatkowania tych środków. Podkreślił, że środki wydatkowane przez 

Fundację, nie zostały poniesione w ostatnim roku, lecz wcześniej. Przypomniał, że 

argument dotyczący kosztów remontu budynku pojawił się podczas poprzedniej dyskusji 

nad umową dzierżawy w 2019 roku. Umowa dzierżawy została wtedy uzasadniona 

kosztami remontu oraz faktem, że środki przeznaczone na ten cel przez Fundację EBU 

pochodziły z dotacji, co zobowiązywało Fundację do prowadzenia dalszej działalności 

statutowej przez określony czas. Zaznaczył, że na chwilę obecną tego wymogu już nie 

ma.  Następnie wskazał, że z informacji wynika, że roczne koszty utrzymania średnio 

wynoszą 23 500 zł rocznie, zaś roczne koszty napraw wynoszą 8 500 zł. Jako radny, 

wyraził chęć uzyskania szczegółowych danych na temat tych kosztów, na przykład  - 

jakie one były w ciągu ostatnich trzech lat. Chciałby również poznać szczegółowe 

informacje dotyczące konkretnych napraw i wydatków na utrzymanie, które ponosiła 

Fundacja EBU. Jednocześnie zwrócił uwagę, że rzeczą normalną jest ponoszenie 

kosztów za korzystanie z budynku, energii czy wody. Zaznaczył, że w tym przypadku nie 

należy tego łączyć z umową dzierżawy.  Ponadto zaznaczył, że obecnie sytuacja 

dotycząca umowy dzierżawy ulegnie zmianie, gdyż Burmistrz Miasta zwróci się o 

wycenę. Jednakże, poza samym wnioskiem, nie otrzymali żadnych dodatkowych 

informacji od Fundacji EBU na temat działalności z ostatnich trzech lat. Wskazał, że jako 

radni taką informację powinni otrzymać i byłoby to mile widziane przez wszystkich. 

Dodał, że chcieliby otrzymać szczegółowe dane na temat działań prowadzonych przez 

Fundację, czy były one prowadzone tylko na terenie Miasta oraz kto z tych działań 

korzystał. Przechodząc do aspektów finansowych, wskazał, że wiedzą jakie koszty 

najmu ponosiła Fundacja EBU i wskazał, że umowa dzierżawy od 1 stycznia 2020 roku 

wynosiła 350 zł netto plus VAT, co daje 435 zł 50 brutto. Od 1 maja 2023 roku stawka 

wzrosła do 400 zł netto plus VAT, czyli 492 zł brutto, natomiast obecnie planowana 

stawka jest jednak nieaktualna z uwagi na planowany operat wyceny wartości. Radny 

podkreślił, że stawki dzierżawy były i są na chwilę obecną atrakcyjne. W związku z tym 

zapytał radnych czy na takich warunkach powinni przedłużać umowę dzierżawy? Czy w 

mieście nie ma innych organizacji, które mogłyby skorzystać z takiej umowy? Radny 

przyznał, że z pewnością takich organizacji jest dużo więcej i prawdopodobnie mogłyby 

one zapłacić większą kwotę dzierżawę, dlatego uważa, że najlepszą i najbardziej 
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sprawiedliwą formą byłoby ogłoszenie przetargu i wybranie najkorzystniejszej dla Miasta 

oferty. Przypomniał, że Miasto wynajmuje lokal za kilka tysięcy złotych w skali roku, 

jednocześnie ponosząc koszt kilkudziesięciu tysięcy złotych za wynajem budynku dla 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Dodał, że wie, iż budynek ten nie jest 

dostosowany, ale może bardziej opłacalne dla Miasta byłoby wyremontowanie i 

przeniesienie części Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej do tego budynku. Na 

koniec poinformował, że osobiście będzie głosować „przeciw” przedłużeniu umowy 

dzierżawy, do czego zachęca pozostałych radnych.  

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości miejskich przy ul. 

Pięknej w Mińsku Mazowieckim odrzucono w głosowaniu: 4-za, 12-przeciw, 4-

wstrzymujące się.  

 

h) w sprawie ustanowienia formy ochrony przyrody 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Uchwałę Nr III.27.2024 w sprawie ustanowienia formy ochrony przyrody podjęto 

jednogłośnie: 20-za.  

i) w sprawie planu pracy Rady Miasta Mińsk Mazowiecki na II półrocze 2024 

roku 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Uchwałę Nr III.28.2024 w sprawie planu pracy Rady Miasta Mińsk Mazowiecki na II 

półrocze 2024 roku podjęto jednogłośnie: 20-za. 

j) w sprawie wyboru przedstawiciela Rady Miasta Mińsk Mazowiecki do 

"Powiatowo-gminnego związku transportu publicznego Powiatu Mińskiego" 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że zgodnie ze Statutem tego związku, 

uchwała podjęta na ostatniej sesji w sprawie wystąpienia Miasta z powiatowo – 

gminnego związku transportu publicznego Powiatu Mińskiego, nastąpi z końcem roku 

2024, a do tego czasu konieczne jest przedstawicielstwo Rady w tym związku. 

Uchwałę Nr III.29.2024 w sprawie wyboru przedstawiciela Rady Miasta Mińsk 

Mazowiecki do "Powiatowo-gminnego związku transportu publicznego Powiatu 

Mińskiego" podjęto jednogłośnie: 20-za. 

k) w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  
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Uchwałę Nr III.30.2024 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia podjęto w 

głosowaniu: 20-za, 0-przeciw, 2-wstrzymujące się.  

l) w sprawie powołania Opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Mińsk Mazowiecki 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że w tym przypadku, wyboru opiekuna 

Młodzieżowej Rady Miasta dokonuje Rada Miasta spośród kandydatów wskazanych 

przez Młodzieżową Radę Miasta. Młodzieżowa Rada Miasta Mińsk Mazowiecki wskazała 

następujących 4 kandydatów: Panią Agnieszkę Beredę, Pana Michała Musiałkiewicza, 

Pan Łukasza Rogalę oraz Pani Małgorzatę Zwolińską i spośród tych osób nastąpi wybór 

opiekuna. 

Następnie Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła sposób, w jaki zostanie 

przeprowadzone głosowanie nad wyborem opiekuna. 

Radna Sylwia Idźkowska zwróciła się z prośbą o przybliżenie profili zgłoszonych 

kandydatów.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Krzysztof Miąsko przedstawił sylwetki 

poszczególnych kandydatów. 

Następnie odbyło się głosowanie (jednokrotnego wyboru) spośród czterech kandydatów 

na opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta. 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że największą liczbę głosów tj. 20-za 

uzyskała  Pani Małgorzata Zwolińska i tym samym zostanie ona powołana na Opiekuna 

Młodzieżowej Rady Miasta Mińsk Mazowiecki (pozostali kandydaci otrzymali 

następującą liczbę głosów: Pani Agnieszka Bereda – 5-za, Pan Michał Musiałkiewicz - 3-

za, Pan Łukasz Rogala - 0-za). 

W związku z powyższym podjęto Uchwałę Nr III.32.2024 w sprawie powołania 

Opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Mińsk Mazowiecki. Przewodnicząca Rady 

Miasta poinformowała, że uchwała zostanie uzupełniona o imię i nazwisko wybranej 

osoby i nie będzie już głosowana.  

Ad 28. Wolne wnioski i komunikaty. 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że kolejne sesje Rady Miasta odbędę się: 

23 września, 28 października, 25 listopada 2024 r.  

Radna Joanna Kowalska poinformowała o wniosku intencyjnym Komisji Samorządności, 

Spraw Lokalnych i Praworządności do Burmistrza Miasta o wygospodarowanie i 

przeznaczenie z budżetu Miasta Mińsk Mazowiecki na rok 2024 środków finansowych w 

łącznej kwocie 50 000 zł dla Komendy Powiatowej Policji w Mińsku Mazowieckim z 

następującym podziałem: kwota 40 000 zł na dofinansowanie do zakupu samochodu 
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osobowo-terenowego i kwota 10 000 zł na zakup samochodowego zestawu 

pomiarowego.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Tomasz Ruciński wracając to punktu 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie petycji, odczytał treść uzasadnienia 

wyjaśniając powody pozostawienia jej bez rozpatrzenia.  

Radny Piotr Lichota wskazał, że na poprzednich sesjach nie było okazji do złożenia 

gratulacji, dlatego pozwoli sobie na kilka słów dzisiaj. Zaznaczył, że chciałby z tego 

miejsca pogratulować wszystkim radnym rozpoczynającym obecną kadencję. Zdobycie 

mandatu zaufania mieszkańców to bardzo trudne zadanie, ale o wiele trudniejsze jest 

dotrzymanie obietnic złożonych w kampanii wyborczej, czego serdecznie im życzy. 

Podkreślił, że jest bardzo pozytywnie nastawiony i wierzy, że praca na rzecz Miasta w 

najbliższych latach będzie bardzo owocna. Zwrócił uwagę, że wielu radnych, pomimo 

startu z list partyjnych ugrupowań, deklarowało swoją bezpartyjność. Jako radny 

jedynego bezpartyjnego Komitetu Wyborczego Mińskiego Forum, życzył mieszkańcom 

Mińska Mazowieckiego oraz wszystkim radnym, aby deklarowana bezpartyjność 

towarzyszyła im przez najbliższe 5 lat. Dodał, że rozmowy ponad podziałami i ponad 

dyscypliną partyjną na pewno przyniosą Miastu wiele dobrego, a spełnienie przez 

radnych obietnic złożonych podczas kampanii wyborczej zostanie zapamiętane przez 

mieszkańców. Wyraził także radość, że już przy podziale pełnionych funkcji w Radzie 

widać porozumienie pomiędzy radnymi Koalicji oraz radnymi Prawa i Sprawiedliwości. 

Uznał to za bardzo dobrze rokujące dla Miasta. Życzył wszystkim, aby ten nowy, rzadko 

spotykany układ dwóch zasadniczo różnych obozów trwał przez całą kadencję. Dodał, że 

ta Rada jest jego małym marzeniem i życzy wszystkim, aby taki stan rzeczy trwał do 

końca tej kadencji. Na koniec dodał krótką sentencję: 5 lat temu, na początku swojej 

drogi jako samorządowiec, wielokrotnie słyszał od wielu dobrych ludzi, że "radnym się 

bywa, a człowiekiem się jest". Zaapelował do radnych, szczególnie tych pierwszej 

kadencji, aby pamiętali te słowa podejmując decyzje, gdyż opinia publiczna trwa dużo 

dłużej niż kadencja, a swoją twarz ma się przez całe życie. Jeszcze raz życzył 

powodzenia i owocnych lat dla Mińska. Kończąc tę część wypowiedzi, poruszył drugą 

mniej przyjemną sprawę, która miała miejsce w trwającej kadencji Rady Miasta. 

Stwierdził, że jako radny, nauczyciel i oświatowiec czuje się zobligowany poruszyć ten 

temat. Zwrócił się z pytaniem do Radcy Prawnego Urzędu Miasta - czy Przewodnicząca 

Rady Miasta ma możliwość ingerowania w umowę zawartą między radnym a 

pracodawcą w zakresie świadczonej pracy, powołując się na pełnioną przez radnego w 

Radzie Miasta funkcję, która  według radnego jest bardzo obciążająca i koliduje z jego 

pracą etatową. Wyraził zaniepokojenie, że Przewodnicząca Rady Miasta pozytywnie 

rozpatruje takie pisma. Zwrócił się ponownie o odpowiedź, czy Przewodnicząca Rady 

Miasta ma możliwość ingerowania w umowę zawartą między radnym a pracodawcą w 

odniesieniu do wymiaru świadczonej pracy.  

Przewodnicząca Rady Miasta wyjaśniła, że była to niezobowiązująca prośba, w związku 

z przyjętymi przez radnego obowiązkami Wiceprzewodniczącego Rady, którego 

następnie poprosiła o ustosunkowanie się do tej sprawy. Zaznaczyła, że nie było to 

związane ze stosunkiem pracy czy też umowy.   
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Wiceprzewodniczący Rady Robert Gałązka powiedział, że jest trochę zaskoczony tym 

głosem, ale postara się krótko odpowiedzieć. Wyjaśnił, że była to jego prośba do 

Przewodniczącej Rady Miasta, aby zwróciła się do dyrekcji Zespołu Szkół im. Marii 

Skłodowskiej-Curie o zwolnienie go z obowiązków wychowawstwa w ramach jego pracy 

w szkole. Podkreślił, że prośba dotyczyła jedynie zwolnienia z wychowawstwa, ponieważ 

przybyło mu wiele obowiązków związanych z prowadzeniem m.in. sesji Rady Miasta.  

Przewodnicząca Rady Miasta stwierdziła, że dyrektor szkoły może, ale nie musi 

przychylać się do tej prośby. Podkreśliła, że nie ma tu żadnej ingerencji w umowę o 

pracę z radnym. 

Radca Prawny Katarzyna Wąsowska – Osial  wskazała, że stan faktyczny nie jest jej 

znany i żeby mogła wyrazić jakąkolwiek opinię prawną, musiałaby wiedzieć, o jakiej 

sytuacji faktycznej jest mowa. W związku z tym, mogłoby się to odbyć tylko poza sesją, 

po wyjaśnieniu i ewentualnym skierowaniu przez panią Przewodniczącą pytań. 

Ad 21. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodnicząca Rady Miasta o godz. 14.50 zamknęła 

III sesję Rady Miasta, dziękując wszystkim za udział. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządziła: 

 

/-/ Wioletta Wójcicka 

 

 

 

 

 
  
 
   
 


